
والیبال چین را در خانه تحقیر کردیم و به المپیک رفتیم

توکیو ۲۰۲۰ ایرانی تر  شد
تیم ملی والیبال ایران در فینال مسابقات انتخابی المپیک 2020 توکیو 

در قاره آسیا که به میزبانی شهر جیانگمن برگزار می شود به مصاف چین 

رفت و در یک بازی راحت با نتیجه ۳ بر صفر )2۵-۱۴، 2۵-2۳ و ۱۴-2۵( 

به پیروزی رســـید و به المپیک 2020 توکیو راه یافت. ایگور کولاکوویچ، 

سرمربی ایران برای شروع این بازی مهم از سعید معروف، شهرام محمودی، 

محمد موسوی، علی شفیعی، میلاد عبادی پور، پوریا فیاضی و محمدرضا 

حضرت پور )لیبرو( استفاده کرد. 

موسوی، امتیازآورترین بازیکن

سید محمد موسوی در این بازی ۱6 و شهرام محمودی ۱0 امتیاز برای ایران 

و چوان جیانگ ۱۳ امتیاز برای چین کسب کردند. تیم ملی ایران در پایان 

این بازی ۳7 امتیاز از اسپک، ۱۴ امتیاز از دفاع روی تور، ۵ پوئن سرویس 

و ۱9 امتیاز از اشتباهات حریف کسب کردند و تیم چین نیز ۳0 امتیاز از 

اسپک، 8 امتیاز مستقیم از دفاع روی تور، یک پوئن سرویس و ۱۱ امتیاز 

از اشتباهات ایران به دست آوردند. کمیته آمار مسابقات والیبال انتخابی 

المپیک در قاره آسیا، آمار انفرادی بازیکنان حاضر در این تورنمنت را منتشر 

کرد که در آن، نام بازیکنان ایرانی نیز به چشم می خورد. میلاد عبادی پور 

و ســـعید معروف به عنوان بهترین پاسورهای این رقابت ها معرفی شدند. 

عبادی پور در بخش بهترین دریافت کننده نیز دوم شد. محمد موسوی و 

علی شفیعی در بخش بهترین مدافعان، دوم و سوم شدند. 

تقدیم به روح شهید سلیمانی

فدراسیون والیبال نیز در بیانیه ای پس از موفقیت نوشت: »تیم ملی والیبال 

ایران ضمن ابراز همدردی با مردم عزادار ایران اسلامی به دلیل اتفاقات ناگوار 

چند روزه اخیر از جمله شـــهادت سپهبد حاج قاسم سلیمانی و همراهان 

جریان مقاومت، اتفاق ناگوار مراسم تشییع پیکر سردار سلیمانی در کرمان، 

حادثه ایجاد شده برای هواپیمای اوکراینی، سقوط اتوبوس مسافربری به 

دره و... کسب سهمیه بازی های المپیک 2020 توکیو را تقدیم روح بزرگ 

سردار شهید سپهبد حاج قاسم سلیمانی و جانباختگان حوادث اخیر کرد. 

ملی پوشان والیبال کشورمان امیدوارند کسب این سهمیه التیامی بر اندوه 

مردم ایران باشد و روند تلاش چهار ساله برای کسب این سهمیه مهم برای 

ورزش ایران، در بازی های المپیک 2020 توکیو تداوم یابد. تیم ملی والیبال 

ایران در پایان با یادآوری افزایش همبســـتگی ملی پس از شهادت سردار 

سلیمانی، ابراز امیدواری کرد که مسئولان و مردم با انجام وظایف محوله، 

باعث تحول روحی در جامعه و بازگشت نشاط و شادابی شوند و یادآور شد 

که ملی پوشان نیز در آوردگاه بزرگ المپیک تمام تلاش خود را برای افتخار 

دیگری در ورزش و والیبال ایران به کار خواهند گرفت.«

تبریک وزیر ورزش

مسعود سلطانی فر، وزیر ورزش نیز در پیامی این صعود را تبریک گفت: 

»ســـپاس خداوند منـــان را که در فضای آکنده از غم و اندوه شـــهادت 

ســـردار سپهبد سلیمانی و درگذشتگان هواپیمای مسافربری اوکراین، 

والیبالیست های سرافراز کشورمان، فرزندان برومند این سرزمین توانستند 

با موفقیت در میدان راهیابی به المپیک ٢٠٢٠ توکیو، امیدواری و شور 

را به ایران عزیز بازگردانند. اینجانب ضمن عرض تســـلیت به خانواده ها 

و بازماندگان عزیز ســـانحه هوایی، از بلند قامتان والیبال کشورمان که 

همانند ســـرباز وطن برای موفقیت در این رویداد بزرگ ورزشـــی تلاش 

کردند، قدردانی می کنم.«

 ظهـر روز گذشـته باشـگاه پرسـپولیس بـه صـورت رسـمی اعلام کرد 

بازگشـت گابریـل کالـدرون بـه این تیم منتفی شـده و سرخ پوشـان 

بـه دنبـال سـرمربی جدیـد خـود هسـتند. اسـتراتژی سـرخ ها البته 

جالـب بـود آنهـا بلافاصلـه بعـد از انتشـار ایـن خبـر، اخبـاری مبنی 

جـذب چنـد بازیکـن را در رسـانه های مختلـف نشـر دادنـد تـا بـا 

بمبـاران خبـری، ذهن هـا را از آنچـه رخ داده گمـراه کننـد. بـه هـر 

حـال براسـاس شـنیده ها کـه البتـه بخشـی از آن را محمد حسـن 

انصاری فـرد هـم تاییـد کـرده اسـت، کالدرون چند درخواسـت مهم 

داشـت؛ باشـگاه پرسپولیس باید ۱۵0هزار دلار به قرارداد فعلی اش 

اضافـه کنـد، انصاری فـرد مدیرعامـل ایـن تیـم نباشـد، حسـین 

قدوسـی، خبیـری و افشـین پیروانـی هـم تیم را ترک کننـد. قرارداد 

دسـتیارانش افزایـش پیـدا کنـد و مدیـر برنامه هایـش پول بیشـتری 

بگیـرد کـه ایـن درخواسـت ها مـورد موافقـت باشـگاه قـرار نگرفت تا 

تکاپوهـا بـرای معرفـی سـرمربی جدیـد آغـاز شـود. تکاپوهایـی کـه 

البتـه پیـش از ایـن نیـز جریـان داشـت و یحیـی گل محمـدی را بـه 

نیمکـت سـرخ ها نزدیک تـر می کـرد. 

 یحیی می رود، علیمنصور می آید 

روز گذشـــته جلســـه مهمی بین یحیی گل محمدی و حمیداوی، 

مالک شـــهرخودرو برگزار شـــد و در آن جلســـه، یحیی مالک تیم 

مشـــهدی را مجاب کرد تا از این تیم جدا شود. حمیداوی هم اعلام 

کرد سرخ پوشان اگر به دنبال یحیی هستند باید مبلغ پنج میلیارد 

تومان را به حســـاب این تیم واریز کنند. مالک شهر خودرو معتقد 

است پرسپولیس باید دو میلیارد و ۴00 میلیون تومان)مبلغ قرارداد 

یحیی با تیم فعلی اش( را پرداخت کند و دو میلیارد و 600 میلیون 

تومان نیز برای عقد قرارداد با ســـرمربی جدید پرداخت کند. البته 

اطرافیان حمیداوی معتقدند او احتمالا مبلغی را به عنوان تخفیف 

درنظر گرفته و آن را از مبلغ پنج میلیارد تومان کســـر خواهد کرد. 

بـــه هر ترتیب آخرین خبرها از شـــهرخودرو حاکی از آن اســـت که 

علیرضـــا منصوریان جدی ترین گزینه این تیم برای ســـرمربیگری 

است. منصوریان که در ذوب آهن عملکرد موفقی نداشت احتمالا 

در حالی جانشـــین یحیی می شود که سرمربی خارجی به جای او 

روی نیمکت تیم سبزپوش اصفهانی خواهد نشست. به این ترتیب 

تکلیف نیمکت های خالی، روشن خواهد شد. البته گفته می شود 

یحیی به باشـــگاه پرســـپولیس اعلام کرده چند بازیکن را از لیست 

کنار بگذارند. ســـتاره هایی که جدایی آنها واکنش های هواداران را 

در پی خواهد داشت. 

پرسپولیســـی ها دیروز یکی از پر ترافیک ترین روزهای کاری خود را ســـپری کردند. از قطع همکاری با 

کالدرون گرفته تا انتخاب ســـرمربی جدید و همچنین تقویت تیم کارهایی بود که روز گذشته سرخ ها 

به صورت موازی با هم جلو می بردند و البته تا ساعات پایانی کار در روزنامه و ارسال صفحات به چاپخانه 

خبر قطعی درخصوص هیچ کدام از موضوعات به بیرون درز نکرد. 

جذب یک مهاجم از بین 3 گزینه

یکی از موضوعاتی که بعد از توافق با مدیران شهرخودرو برای جذب یحیی گل محمدی در رسانه ها به آن 

پرداخته شد، جذب یک مهاجم برای نیم فصل دوم بود. در این بین نام های زیادی هم شنیده شد اما چیزی 

که محتمل به نظر می رسد، سرخ ها از بین سه بازیکن، قصد جذب یکی را دارند که تا آخرین دقایق ساعات 

کاری دیشب رسمی اعلام نشد. آنتونی استوکس یکی از بازیکنانی بود که گزینه بود اما به نظر می رسد 

با توجه به اختلاف این بازیکن با تراکتور، جذب او به همین راحتی ها نباشد. عیسی آل کثیر هم گزینه 

بعدی قرمزهاست که روز گذشته مترجم اسکوچیچ در گفت وگو با »فرهیختگان« این انتقال را غیر ممکن 

خواند و اعلام کرد این بازیکن در نفت ماندنی است. اما گزینه محتمل اوساگونا، بازیکن اسبق ذوب آهن 

اســـت که این روزها در تمرین فولاد حضور دارد. باتوجه به پیوســـتن پاتوسی به فولاد و پر بودن سهمیه 

خارجی این تیم، این احتمال وجود دارد که این نیجریه ای با یکی از بازیکنان پرسپولیس مبادله شود. 

شروط سنگین کالدرون و دست رد انصاری فرد

دیروز خواسته های کالدرون از سرخ ها توسط باشگاه پرسپولیس رسانه ای شد و علاوه بر درخواست های 

مالی سنگین و غیرمتعارفی که مربی آرژانتینی از سرخ ها داشت او خواهان برکناری انصاری فرد و افشین 

پیروانی شده بود. این درخواست با مخالفت باشگاه پرسپولیس مواجه شد تا سرخ ها برای جذب مربی 

جدید دست  به  کار شوند. گفتنی است انصاری فرد شب گذشته با تایید درخواست های کالدرون اعلام 

کرد احتمالا تا پایان )دیشب( یک بازیکن جدید هم جذب تیم می شود.

گزارش »فرهیختگان« از جلسات محرمانه برای واگذاری نیمکت سرخ ها؛ حمیداوی شرط ۵ میلیاردی گذاشت!

بازگشت یحیی به شهر خودی؟
گزینه های پرسپولیس برای خط حمله به صف شدند

استوکس،آل کثیر  یا اوساگونا؟

جلسات محرمانه برای واگذاری نیمکت سرخ ها؛ حمیداوی شرط ۵ میلیاردی گذاشت!

بازگشت یحیی به شهر خودی؟ 
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 شماره ۲۹۵۷

والیبال چین را در خانه اش  تحقیر کردیم و به المپیک رفتیم

توکیو ۲۰۲۰ ایرانی تر  شد

محمدآقاییفرد
 روزنامه نگار

تیم ملی والیبال ایران موفق شد با برتری مقابل چین در 

رقابت های انتخابی المپیک در خانه این تیم با نتیجه 3 بر 

صفر به عنوان دومین رشته تیمی بعد از بسکتبال، راهی 

المپیک شود. بر همین اساس و درباره نتیجه این دیدار و 

وضعیت تیم ملی والیبال در این رقابت ها و آینده و شرایط 

تیم ملی در المپیک با بهنام محمودی پیشکسوت والیبال 

کشورمان به گفت وگو پرداختیم که در ادامه می خوانید.

تیم ملی والیبال موفق شد به المپیک 2020 توکیو صعود 

کند. ابتدا در این خصوص صحبت کنید.

در روزهایی که مردم بهانه  چندانی برای شادی کردن ندارند، 

اندکی خوشحال شدم که یک بار دیگر والیبال توانست اندکی از 

آلام و غم های آنها کم کند. در هر صورت تیم ملی هم خوب بازی 

کرد و توانست به المپیک صعود کند هرچند اعتقاد دارم کارمان 

در آینده سخت تر خواهد شد و باید با یک برنامه ریزی خوب و 

استفاده از افراد درست و منابع مالی بتوانیم هم به والیبال و تیم 

ملی بیشتر کمک کنیم و هم اینکه به سایر رده های سنی نیز 

توجه ویژه ای کرده تا بتوانیم این موفقیت ها را ادامه بدهیم. در 

هر صورت در این وضعیت دلخوشی مردم یک بخشی به همین 

ورزش و موفقیت های آن ازجمله تیم ملی والیبال بر می گردد 

هرچند ورزش اولویت مردم کشور ما نیست.

از وضعیت و شـــرایط تیم ملـــی در این رقابت ها رضایت 

داشتید؟ به نظر می رسد میانگین سنی تیم ملی بالا رفته 

و باید فکری برای تزریق نیروی جوانی به این تیم کرد؟

شاید سن برخی بازیکنان تیم ملی به سی و اندی سال رسیده 

باشد اما در ورزش حرفه ای سن به آن صورت تاثیرگذار نیست. 

به طور مثال درخشش رونالدو با ۳۵ سال سن را شاهد هستید. 

در همین تیم ملی والیبال بازیکنی مانند سعید معروف با ۳۵ 

سال ســـن در اوج پختگی قرار دارد. این موضوع بستگی به 

خود بازیکن دارد. با این حال تلفیق جوانی و تجربه می تواند 

بیشترین تاثیر را در موفقیت ها ایفا کند. باز هم تاکید می کنم 

که باید ببینیم برای آینده دنبال چه چیزی هستیم و چه چیزی 

می خواهیم و قصد داریم از چه سیستم و سبکی استفاده کنیم. 

در هر صورت این تیم که به المپیک صعود کرد، با وجود اینکه 

از میانه های لیگ به انتخابـــی المپیک آمده بود و از  انگیزه 

خوبی برخوردار بودند، اما بازیکنان به اوج آمادگی جسمانی 

و هماهنگی تیمی نرسیده بودند که این موضوع طبیعی بود. 

تیم ملی از ابتدای امسال در تورنمنت های مختلف شرکت کرده 

و طبیعی بود که فشار حاصل از آن باعث شود بدن بچه ها در 

اوج آمادگی جسمانی نباشد.

سطح سایر تیم های آسیایی را چطور دیدید؟

با وجود اینکه به المپیک صعود کردیم اما کره و ژاپن زنگ خطر 

را برای ما به صـــدا درآوردند، به طوری که نمایش کره مقابل 

ایران به گونه ای بود که اگر حرفه ای گری و باهوشی بازیکنان 

ما ازجمله سعید معروف نبود شاید بازی را واگذار می کردیم 

که همین موضوع باعث افت ۴،۵ ســـاله والیبال کشورمان 

و نابودی آن می شـــد که خدا را شکر این اتفاق نیفتاد. ما در 

والیبال آسیا اول هســـتیم و باید ظرفیت ها و زیرساخت ها و 

امکانات مان نیز در سطح اول آسیا باشد و این طور نباشد که 

فقط تیم ملی اول آسیا باشد.

برخی کارشناسان می گویند حتی توان رفتن روی سکوی 

المپیک را هم داریم. 

در ورزش نشد نداریم و بعضا برخی اتفاقاتی رخ می دهد که 

باورکردنی نیست. هرچند این اتفاقات نادر و ناچیز است. اگر 

روی کاغذ بحث کنیم ما می توانیم در بین ۵،6 کشـــور برتر 

المپیک قرار بگیریم اما ممکن است برخی اتفاقات بیفتد که 

باعث بشود حتی بین سه تیم برتر المپیک نیز قرار بگیریم اما 

واقعیتش را بخواهید الان کمی سخت است بخواهیم به تحقق 

این موضوع فکر کنیم.

عملکرد کولاکوویچ را چطور ارزیابی می کنید؟

سرمربی تیم ملی در این رقابت ها نشان داد که عملکردش 

نســـبت به قبل بهتر شده و در بحث تعویض و تایم اوت ها با 

دقت و هوش بیشـــتری عمل می کند. البته از وقتی آقای 

داورزنی دوباره به مجموعه اضافه شـــده، تعامل خوبی نیز 

شـــکل گرفته هرچند معتقدم یک کمیته فنی خیلی خوب 

متشـــکل از صاحب نظران و افرادی کـــه منفعت والیبال را 

بیشتر نسبت به منافع شـــخصی ترجیح می دهند باید در 

فدراسیون تشکیل شود تا تعامل و همراهی خوبی بین آنها 

و کادرفنی صورت گرفته و درنهایت به سود تیم ملی والیبال 

در رقابت های پیش رو شود.

گفت وگوی »فرهیختگان« با پیشکسوت والیبال به بهانه صعود به المپیک

بهنام محمودی: رفتن روی سکوی المپیک سخت، اما شدنی است
طبیعی بود که بازیکنان در اوج آمادگی نباشند

سخت، اما سکوی المپیک رفتن روی بهنام محمودی:
 

شدنی است

محمدرضاحاجیعبدالرزاق
روزنامه نگار


